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În sfârșit

Locuri de joacă reabilitate
După amplasarea elementelor de joacă și

reabilitarea zidului care împrejmuiește spațiul de
joacă de pe aleea Daliei din Constanța, marți s-au
făcut ultimele pregătiri pentru turnarea covorului
de cauciuc. Mai exact, este vorba despre un covor
antitraumă, turnat în 3 straturi. Primul strat va
avea o grosime de 3 cm și va fi compus din
granule de ciuciuc reciclat pentru atenuarea
șocurilor. Peste acesta se va turna un strat de
uzură de 1 cm, iar stratul final va fi din granule
EPDM, granule colorate din cauciuc reciclat. Este
un sistem permeabil, care nu creează praf și care
este creat pentru ca cei mici să se poată juca în
siguranță. După turnarea covorului, lucrările vor
continua și la celelalte spații destinate copiilor,
unde au fost amplasate elementele de joacă noi și
au fost reparate cele vechi. 

Până când vor fi gata însă, reprezentanții
Primăriei Constanța reînnoiesc apelul către toţi
locuitoriii oraşului pentru a nu folosi locurile de
joacă în curs de amenajare, în vederea evitării
riscului unor eventuale accidentări.

Continuă acțiunile de dezinsecție
Primăria Constanța continuă acțiunile de

dezinsecție din municipiu. Pulverizările au loc în
fiecare zi, după ora 21:00.

Pentru a menține un nivel scăzut al densității
insectelor în municipiul Constanța, echipele care
asigură dezinsecția stropesc și în această
săptămână spațiile verzi din parcuri, scuaruri și
promenade. Pe lângă acestea, echipele
acționează cu substanțe împotriva insectelor și în
cartierele din oraș. Marți s-a intervenit în zona KM
4-5, KM 5, Faleză Sud - Poarta 6, bd. Aurel Vlaicu
- zona Viile Noi, zona CET, stadion Badea Cârțan,
stadionul Farul. Miercuri sunt programate acțiuni
de dezinsecție exterioară în zona centrală a
orașului dar și în zona peninsulară, cartierele Inel
1 și 2 dar și în zona bd. I.C. Brătianu. În ziua de
joi, 13 iunie, se stropește cu substanțe împotriva
insectelor în cartierele Baba Novac, Compozitori,
Tomis I, Tomis II și Tomis III, ICIL și Casa de
Cultură iar vineri se au în vedere cartierele Tomis
Plus, Tomis Nord și stațiunea Mamaia. Primăria
Municipiului Constanța reamintește că apicultorii
și sericicultorii de pe raza municipiului Constanța
precum și circumscripțiile sanitar-veterinare,
trebuie să ia toate măsurile de protecție necesare
pentru evitarea contactului cu insecticidele.
Măsuri suplimentare ce trebuie aplicate sunt
cosirea la timp a vegetației ierbicole, folosirea
cremelor, sprayurilor cu substanțe repelente de
către persoanele cu risc, (paznici, personal de la
salubrizare, stații de pompare ape etc.), aplicarea
tratamentelor chimice inclusiv în spațiile și clădirile
abandonate, aplicarea zgărzilor antiparazitare la
câini. De asemenea, persoanele juridice și fizice
din municipiu sunt atenționate că au obligația să
efectueze activitățile de dezinsecție și deratizare
ale imobilelor, incintelor și gospodăriilor pe care le
dețin, folosind numai substanțele aprobate de
Ministerul Sănătății și prestatorii autorizați,
concomitent cu acțiunile Primăriei precum și ori de
câte ori este necesar - conform H.C.L.M.
Constanța nr. 184/2013 art. 3, alin. 3.

Pe scurt

Contractul privind proiectarea şi
execuţia obiectivului de investiţii
„Modernizarea liniei de cale ferată
Bucureşti Nord - Aeroport
Internaţional Henri Coandă
Bucureşti“, un proiect în valoare de
398 milioane de lei, a fost semnat
marţi, iar lucrările vor fi încheiate,
potrivit ministrului Transporturilor,
cel mai târziu la sfârșitul lunii mai
2020.

Ministrul Transporturilor, Răzvan
Cuc, a afirmat că „nu se pune
problema finanţării, banii există” iar
constructorul poate începe lucrările

cât mai repede. Deşi perioada de
proiectare este de două luni,
ministrul se aşteaptă ca procedura
să fie finalizată în maximum 3
săptămâni, întrucât constructorul a
specificat că proiectul tehnic este
gata şi necesită doar avizarea şi
autorizaţia de construire din partea
Ministerului Transporturilor.

Lucrarea va avea în total 3,95
kilometri şi este împărţită în trei zone:
teresamentul, care va avea 600 de
metri, zona de urcare pe viaduct de
900 de metri şi viaductul propriu-zis
de 1.500 de metri. Proiectul include

staţia Otopeni şi interferează
viitoarea construcţie a unei linii de
metrou.

Gheorghe Popescu, consilierul
ministrului, prezent la eveniment, a
îndemnat la optimism, spunând că
până la data de 30 martie 2020,
lucrările la Aeroportul Băneasa vor fi
gata, chiar înainte de startul turneului
UEFA 2020. „Putem face multe
lucruri în România, putem face
lucrări de cale ferată, autostrăzi.
Trebuie doar să ne dăm mâna şi să
nu ne mai punem beţe în roate”, a
concluzionat acesta.

Guvernul nu va renunţa la
programul „O familie, o Casă”,
noua variantă a celui denumit
„Prima Casă”, aşa cum a sugerat la
finele săptămânii trecute delegaţia
FMI, venită în România pentru a
evalua starea economiei
româneşti, a declarat marţi
ministrul Finanţelor, Eugen
Teodorovici.

„A fost o discuţie la BNR pentru
schimbarea programului Prima
Casă şi o să avem o concluzie
finală în curând la această nouă
formă a planului. „O Familie, O
Casă” este mult mai bun şi mai
atractiv, mai ales pentru tinerele
familii”, a spus ministrul, ca replică
la faptul că Misiunea FMI, prezentă
în România săptămâna trecută, a
sugerat Guvernului să elimine în
mod treptat programul „Prima

Casă“.
Programul “O familie, o casă”,

aflat în stadiu de proiect, ar putea
înlocui prevederile programului
“Prima Casă”. Potrivit proiectului,
statul poate să garanteze 80% din
valoarea creditului acordat de stat,
faţă de programul ”Prima casă” prin
care statul garantează 50% pentru
locuinţe mai noi de cinci ani,
respectiv 40% pentru locuinţe mai
vechi de 5 ani. Limita maximă a
creditului poate fi de până la
570.000 de lei, aprox. 120.000 de
euro. Avansul este propus a fi între
5 şi 10% din suma solicitată.
Locuinţa trebuie să aibă minim
două camere şi o suprafaţă totală
care să nu depăşească 100 de
metri pătraţi. Dobânda este fixă, de
5,5% pe an, pe toată durata
creditului. Faţă de ”Prima casă”,

dobânda este formată din marja
fixă de maxim 2% plus dobândă
variabilă, aşa cum este în cazul
programului “Prima Casă”.

Ministerul Finanţelor Publice va
plăti comisionul aferent gestionării
acestor împrumuturi. Vârsta
maximă a beneficiarilor
Programului ”O familie, o casă”
este de 55 ani. De asemenea,
programul prevede acordarea de
subvenţii, astfel. Reducerea cu
2,6% puncte procentuale a ratei
dobânzii pentru beneficiarii cu
venituri nete lunare în anul 2019:
mai mici de 6.000 lei individual; de
7.000 lei pentru o familie formată
din doi adulţi sau un beneficiar care
este asistent maternal pentru un
copil; de 8.000 lei pentru o familie
cu un copil; de 9.000 lei pentru o
familie cu doi sau mai mulţi copii.

Tren până la Aeroportul
Otopeni, de anul viitor

Guvernul nu renunţă la programul „Prima
Casă”. Îl îmbunătățește! 

Restituirea taxei auto prinde viteză
Executivul ar putea aproba miercuri,

în şedinţa de Guvern, o Hotărâre pentru
alocarea unei sume suplimentare din
fondul de rezervă pentru taxa auto, a
anunţat marţi ministrul Finanţelor, Eugen
Teodorovici, fără a preciza însă despre
ce sumă este vorba. Întrebat dacă s-a
încheiat procesul de returnare a taxei
auto, Teodorovici a explicat că acesta
este în curs, iar suma alocată în urmă cu

două săptămâni s-a cheltuit în întregime.
„Este în curs, aşa cum am promis, în
funcţie de banii pe care i-am avut şi
alocat. Colegii din ANAF au lucrat în
acest sens. Este şi acesta un motiv
pentru care Ionuţ Mişa nu mai este azi
șef la Direcţia Mari Contribuabili. Vreau
să le mulţumesc colegilor din teritoriu
care au făcut practic ce trebuia să
prelucreze Direcţia Mari Contribuabili,

adică zeci de mii de decizii de impunere.
Şi pentru care ne-am asigurat o sumă
acum două săptămâni şi care s-a cheltuit
în întregime. Miercuri, în şedinţa de
Guvern este posibil să avem o altă
Hotărâre de Guvern pentru alocarea unei
sume suplimentare din fondul de rezervă
pentru taxa auto. Vedem mâine exact ce
sumă“, a spus Teodorovici. La 5 iunie,
ANAF anunţa că un număr de 420.000

de contribuabili au primit, în perioada 3 -
5 iunie 2019, suma totală de 700
milioane lei reprezentând taxe auto
achitate în intervalul 1 ianuarie 2007 - 31
ianuarie 2017. Teodorovici anunţa joi, 30
mai, că la începutul săptămânii
următoare, cele 700 milioane lei care au
fost transferate la Fondul de mediu
pentru restituirea taxei auto trebuie să se
regăsească în conturile românilor.


